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PROTOKÓŁ  Nr XIII/2015 

XIII sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 grudnia 2015 roku. 

 

Sesja odbyła się w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie. 

Sesję rozpoczęto o godzinie 15 
00

 – zakończono o godzinie 16 
30

.
    

 

XIII sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima Przewodniczący 

Rady Gminy. 

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 

Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 

Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad XIII sesji.  

Na stan  15 radnych w sesji uczestniczy 14 radnych. Nieobecny radny Artur Orłowski.  

 

W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Sławomir Słupczyński          - Wójt Gminy 

2. Pani Dorota Cipkowska               - Zastępca Wójt Gminy Ryjewo 

3. Pani  Małgorzata Zdunek             - Skarbnik Gminy 

4. Pani Dorota Czerkies                   - Kierownik Referatu Organizacyjnego 

5. Pan Adam Mączyński                  - Kierownik GOPS w Ryjewie 

6. Pan Roman Zbróg                        - Drektor GOK w Ryjewie 

7. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor Szkoły Podstawowej w Straszewie 

8. Pani Krystyna Łapacz                  - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

9. Pan Andrzej Zwolak                     - Radny Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 

Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował Radnych, iż wraz z zaproszeniami otrzymali 

porządek obrad. W związku z powyższym Przewodniczący Rady wystąpił do Radnych z 

pytaniem czy mają uwagi do przedstawionego porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag 

wobec czego przystąpiono do głosowania. W głosowaniu jednogłośnie  (za-14, przeciw- 0, 

wstrzymał się -0) przyjęto porządek obrad w brzmieniu: 

 

3. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.  

4. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad.  

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XII sesji Rady Gminy Ryjewo.  

6. Informacja z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2015.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy                    

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2021”. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2016 Programu Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2016 rok” 

10. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz planów 

pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 2016 rok. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo oraz obowiązujących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli na oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 

29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo 

na lata 2016-2024.  

17. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2016 rok. 

a. Odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 

b. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały; 

c. Odczytanie opinia Komisji ds. Budżetu (…); 

d. Dyskusja nad projektem budżetu; 

e. Głosowanie. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji celowej 

Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania z zakresu rehabilitacji dzieci                            

i młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców                 

z terenu powiatu kwidzyńskiego”. 

19. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

20. Interpelacje i zapytania radnych.  

21. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

22. Wolne wnioski i informacje.  

23. Zakończenie obrad.  

Ad.3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej XII sesji Rady Gminy Ryjewo.  
 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, że protokół z XII  sesji                     

z dnia 26 listopada 2015 r. wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie oraz 

opublikowany w Biuletynie Informacji Publicznej. Przewodniczący Rady zapytał czy są 

uwagi do protokołu. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy Ryjewo 

przyjęła jednogłośnie protokół  z XII  sesji Rady Gminy z dnia 26 listopada 2015 r. 

 

Ad.4. Informacja z działalności Rady Gminy Ryjewo w roku 2015.  

 

Pan Kazimierz Zima: Mija rok pracy samorządu w kadencji 2014-2018. Jest to dobra okazja 

do krótkiego podsumowania pracy Rady Gminy w Ryjewie. Rada Gminy wypełniała swoje 

zadania ustawowe i statutowe przyjętym uchwałą Nr IV/31/15 z 25 lutego 2015 r. 

planem pracy. Plany pracy poszczególnych komisji Rady został przyjęty tą samą 

uchwałą, co stworzyło spójność z ogólnym planem pracy Rady Gminy. Rada Gminy 

jest organem uchwałodawczym i kontrolnym. W Ryjewie liczy ona15 radnych, którzy pracują 

w 4-ch komisjach stałych: 

1) Budżetu, Rozwoju i Bezpieczeństwa Publicznego, 

2) Edukacji, Kultury, Sportu, Zdrowia i Spraw Społecznych, 

3) Rolnictwa, Ochrony Środowiska, Gospodarki Komunalnej, Handlu i Usług, 

4) Rewizyjnej. 

Posiedzenia Komisji odbywają się nie mniej niż raz w miesiącu. Na każdym posiedzeniu 

komisje zapoznają się z projektami uchwał, które następnie podejmowane są podczas obrad 

sesji. W ciągu minionego roku Rada Gminy obradowała na XII Sesjach. Sesje odbywają się 
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raz w miesiącu, najczęściej w ostatnią środę m-ca o godz. 15
00

 w GOK-u. Na dwanaście 

posiedzeń na trzech frekwencja wyniosła 100%, na czterech 93%, a tylko na jednym 

posiedzeniu frekwencja była niższa niż 80%. Na XII posiedzeniu podjęliśmy 73 uchwały. 

Dotyczyły one m.in.: 

 uchwalenia budżetu, 

 wyodrębnienia środków na fundusze sołeckie, 

 przystąpienia do Lokalnej Strategii rozwoju Gminy w okresie programowania Unii 

Europejskiej na lata 2014-2020, 

 program dofinansowania usuwania azbestu, 

 regulamin udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym, 

 ustalania stawek podatków, 

 jednorazowej zapomogi z tytułu urodzenia trzeciego i kolejnego dziecka, 

 program opieki nad zabytkami Gminy. 

W trakcie posiedzenia Komisji Stałych jak też i Sesjach Rady dyskutowano o bieżących 

problemach dot. przede wszystkim życia codziennego mieszkańców. Poruszaliśmy także 

wiele innych ważnych tematów między innymi dot.: 

 bezrobocia, pomocy społecznej, współpracy z organizacjami pozarządowymi, 

stowarzyszeniami, OSP, remontów dróg wojewódzkich, powiatowych i gminnych, 

 przestrzeganie zasad utrzymania czystości i porządku na terenie gminy, 

 funkcjonowanie oświaty, kultury i sportu, bezpieczeństwa i innych. 

Nieodzownymi punktami Sesji są między innymi: 

 sprawozdanie z działalności Wójta między Sesjami, 

 interpelacje i zapytania w których to wszyscy radni bardzo aktywnie uczestniczą, 

zgłaszając sprawy mieszkańców. 

Z całą odpowiedzialnością chcę powiedzieć iż całej radzie przewodzi hasło: ”Praca i zgoda 

buduje”. Ważne jest też to, że wielu spośród nas poza pracą w Radzie bierze aktywny udział 

w życiu społecznym, kulturowym mając w ten sposób bezpośredni kontakt z Państwem. 

Pragnę także podkreślić bardzo dobrą współprace z Panem Wójtem. Efektem tego jest kilka 

widocznych inwestycji choćby takich jak dalsza modernizacja chodników, kilka nowych 

ławeczek, przystanki autobusowe czy siłownia na wolnym powietrzu. Mamy świadomość, iż 

przed nami jeszcze wiele pracy. Dołożymy wszelkich starań aby Nasza Gmina w dalszym 

ciągu się rozwijała.  

Kończąc niniejsze sprawozdanie, pragnę gorąco podziękować zarówno Wójtowi i jego 

Zastępcy, Pani Sekretarz, Pani Skarbnik, wszystkim pracownikom Urzędu Gminy i 

jednostek organizacyjnych Gminy za bardzo dobrą współpracę oraz kierowanie 

bieżącymi sprawami Gminy. Swoje podziękowania kieruję również do Sołtysów za 

ich wkład w realizacje zadań gminy oraz na końcu dziękuje moim kolegom i 

koleżankom Radnym za kolejny rok dobrej współpracy.  

 

Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  
 

Ad. 5. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie na lata 2016 – 2021”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/74/15 w sprawie przyjęcia 

„Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy  w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy 

w Rodzinie na lata 2016 – 2021”. Uchwała stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ad.6. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia na rok 2016 Programu Rozwiązywania 

Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/75/15 w sprawie przyjęcia na 

rok 2016 Programu Rozwiązywania Problemów Uzależnień dla Gminy Ryjewo. Uchwała 

stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Ryjewo na 2016 rok”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/76/15 w sprawie  „Programu 

opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie 

Gminy Ryjewo na 2016 rok”. Uchwała stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie ustanowienia pomnika przyrody. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/77/15 w sprawie  

ustanowienia pomnika przyrody. Uchwała stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz 

planów pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 2016 rok. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Kazimierz Zima – Przewodniczący Rady.  

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14, przeciw –0, 
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wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/78/15 w sprawie  przyjęcia 

planu pracy Rady Gminy Ryjewo oraz planów pracy komisji stałych Rady Gminy Ryjewo na 

2016 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie aktualności Studium uwarunkowań i kierunków 

zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo oraz obowiązujących miejscowych 

planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/79/15 w sprawie  aktualności 

Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo oraz 

obowiązujących miejscowych planów zagospodarowania przestrzennego Gminy Ryjewo. 

Uchwała stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

 

Ad.11. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia trybu udzielania i rozliczania dotacji dla 

niepublicznych przedszkoli na oraz trybu i zakresu kontroli prawidłowości ich 

wykorzystania. 
 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/80/15 w sprawie ustalenia 

trybu udzielania i rozliczania dotacji dla niepublicznych przedszkoli na oraz trybu i zakresu 

kontroli prawidłowości ich wykorzystania. Uchwała stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

 

Ad.12. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/81/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/17/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie 

uchwalenia budżetu gminy na rok 2015. Uchwała stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

 

Ad.13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z 

dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2015 – 2024.   
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Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/82/15 w sprawie zmiany 

Uchwały Nr III/16/14 Rady Gminy Ryjewo z dnia 29 grudnia 2014 roku w sprawie przyjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej Gminy Ryjewo na lata 2015 – 2024. Uchwała stanowi 

załącznik nr 13 do protokołu. 

 

Ad.14. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Ryjewo na lata 2016-2024. 

 

Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek  – Skarbnik Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/83/15 w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Ryjewo na lata 2016-2024. Uchwała stanowi 

załącznik nr 14 do protokołu. 

 

Ad.15. Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia budżetu gminy Ryjewo na 2016 rok. 

 

a. Odczytanie projektu uchwały wraz z uzasadnieniem Wójta Gminy; 

 

Projekt uchwały wraz z uzasadnieniem  odczytał Pan Sławomir Słupczyński Wójt Gminy. 

 

b. Odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o projekcie uchwały; 

 

Pozytywną opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej odczytał Przewodniczący Rady Gminy 

Pan Kazimierz Zima. 

 

Opinia stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

  

c. Odczytanie opinia Komisji ds. Budżetu (…); 

 

Radna Barbara Wolak: Komisja  Budżetu, Rozwoju Gminy i Bezpieczeństwa Publicznego 

na posiedzeniu dnia 18 grudnia 2015 r. omawiała przedłożony przez Wójta projekt budżetu na 

2016 rok. Przy tworzeniu budżetu kierowano się podstawowymi potrzebami wynikającymi   z 

bieżącego funkcjonowania gminy. W przedstawionym projekcie ujęto dochody w kwocie 

19.993.519,00 zł, odzwierciedlające możliwe do uzyskania dochody własne z tytułu 

podatków i opłat lokalnych oraz należne środki z tytułu dotacji i subwencji. Wydatki 

zaplanowano na kwotę 20.647.956,00 zł. Powstały deficyt gmina planuje  pokryć z  wolnych 

środków oraz z zaciągniętych kredytów  i pożyczek. Komisja biorąc pod wzgląd pozytywną 

opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej opiniuje pozytywnie przedłożony projekt budżetu 

gminy Ryjewo na 2016 rok z uwagami. 

Opinia stanowi załącznik nr 16 do protokołu. 
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d. Dyskusja nad projektem budżetu; 

 

Przewodniczący Rady: Komisje na posiedzeniu wspólnym omówiły szczegółowo projekt 

budżetu i uznaliśmy, iż jest to budżet realny do wykonania. Są w nim ujęte pewne plany 

inwestycyjne dotyczące modernizacji oczyszczalni ścieków jak również modernizacji dróg 

gminnych, czy to na dolnym, czy na górnym terenie. Są również przeznaczone środki na 

budowę nowych chodników o które zabiegają mieszkańcy. Z całą odpowiedzialnością mogę 

powiedzieć, że jest to przemyślany  i dobrze skonstruowany budżet.  

 

Radna Barbara Wolak: Analizując projekt z budżetem z zeszłego roku nie zauważyłam 

większych zmian. Budżet jest wyważony, widać, że jest wykonany na miarę naszych 

możliwości. Mam nadzieję, że wykonamy go w całości bez większych problemów.  

 

Radny Roman Szaflik: Każdy kto się zapoznał z budżetem ma swoją opinię, nie każdy jest 

zadowolony. Widzimy jakie są zaplanowane inwestycje. Jest oczyszczalnia ścieków dla 

wszystkich mieszkańców, jest kilka inwestycji w Ryjewie, ale nie zapominajmy, że są też 

inwestycje dla innych miejscowości. Faktem jest, że w większości są to inwestycje dla 

Ryjewa.  

 

Przewodniczący Rady: Wiadomo, że każdy z nas chciałby zrobić więcej, ale nie ma środków 

na tyle inwestycji.  W każdej części gminy będzie coś zrobione i pod względem finansowym 

koszt tych zadań jest podobny.  

 

Pan Sławomir Słupczyński: Ja oczywiście również nie do końca jestem zadowolony z tego 

budżetu, bo wolałbym, aby wpływy były wyższe i wtedy moglibyśmy wykonać więcej 

inwestycji. Niestety takie są realia. Wiemy, że wspólnie z samorządem z Prabut wykonamy 

drogę na górnym terenie której koszt wyniesie ok. 1,2 mln złotych jak również drogę na 

dolnym terenie  za kolejne 400 tyś. złotych. Nie chce przekonywać teraz jaka część gminy 

dostanie więcej, bo nie o to chodzi. Zadania planowane są według potrzeb  mieszkańców. 

Musimy sobie również zdawać sprawę z tego, że trudno będzie nam pozyskiwać środki z 

PROW na inwestycje drogowe z uwagi na nowe wytyczne jakie zostały wprowadzone, ale 

będziemy starali się tych środków pozyskać jak najwięcej.  

 

e. Głosowanie. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne dodatkowe 

uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 

 

W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/84/15 w sprawie uchwalenia 

budżetu gminy Ryjewo na 2016 rok. Uchwała stanowi załącznik nr 17 do protokołu. 

 

Ad.16. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej w formie dotacji 

celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację zadania z zakresu rehabilitacji dzieci i 

młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych niepełnosprawnością i ich rodziców z 

terenu powiatu kwidzyńskiego”. 

 

Projekt uchwały odczytał Pan Sławomir Słupczyński  – Wójt Gminy. 

 

Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. 

Wobec braku uwag przystąpiono do głosowania. 
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W głosowaniu udział wzięło  14  radnych. W  głosowaniu jednogłośnie  (za– 14 , przeciw –0, 

wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła UCHWAŁĘ  Nr XIII/85/15 w sprawie udzielenia 

pomocy finansowej w formie dotacji celowej Powiatowi Kwidzyńskiemu na realizację 

zadania z zakresu rehabilitacji dzieci i młodzieży niepełnosprawnych lub zagrożonych 

niepełnosprawnością i ich rodziców z terenu powiatu kwidzyńskiego”. Uchwała stanowi 

załącznik nr 18 do protokołu. 

 

Ad.17. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  

2.12. odbyło się spotkanie z policjantami ruchu drogowego z KPP w Kwidzynie podczas 

którego przekazano kamizelki odblaskowe, które wręczane będą mieszkańcom Gminy 

Ryjewo podczas kontroli. Istnieje możliwość osobistego odbioru kamizelek w Urzędzie 

Gminy w Ryjewie; 

05.12. na placu przed GOK odbył się przegląd potraw i ozdób wigilijnych i I Gmina Wigilia. 

Impreza była bardzo udana, a relację z niej można oglądać na stronie PomorskaTV; 

06.12. jak co roku GOK zorganizował spotkanie z Mikołajem. Impreza wpisana już na stałe 

do kalendarza GOK-u  jest współorganizowana z sołtysem i radą sołecka, a także z NKS 

Rady Gminy Ryjewo; 

07.12. odbyło się spotkanie Komisji urbanistycznej w sprawie aktualizacji studium i planów 

miejscowych; 

09.12. w Sadlinkach odbyło się posiedzenie Rady Powiatowej Pomorskiej Izby Rolniczej z 

powiatu kwidzyńskiego, którego tematami były: 

 Problemy suszy w poszczególnych Gminach Powiatu Kwidzyńskiego, 

 Aktualne informacje z działalności PIR; 

 

10.12. na terenie Muzeum Zamkowego w Kwidzynie uczestniczyłem w szkoleniu pn. 

„Ochrona zabytków na terenie powiatu kwidzyńskiego w warunkach zagrożenia  wojennego 

lub sytuacjach kryzysowej”; 

 

11.12. w szkole podstawowej w Straszewie odbyło się coroczne spotkanie Przedświąteczne. 

Zorganizowane już po raz 26.  Tego dnia w Kwidzynie odbyło się wręczenie nagród starosty 

Powiatu Kwidzyńskiego dla przedsiębiorców. Z naszej Gminy wyróżnieni zostali Sławomir 

Szewczyk, Krzysztof Kwella i Wojciech Kurach. Na uroczystości Gminę Ryjewo 

reprezentowali Pan Kazimierz Zima i Pani Dorota Cipkowska; 

 

12.12. w Kwidzyńskim Parku Przemysłowo Technologicznym w Górkach odbył się finał II 

edycji Konkursu Kwidzyńska Akademia Filmowa; 

 

14.12. odbyłem spotkanie z szefem WKU Malbork Panem Pułkownikiem Waldemarem 

Wuttka; 

 

15.12. uczestniczyłem w spotkaniu Starosty Kwidzyńskiego z burmistrzami i wójtami                    

z terenu powiatu kwidzyńskiego, którego tematem była informacja na temat stanu 

przygotowań do wdrążenia ustawy o publicznym transporcie na terenie powiatu 

kwidzyńskiego; 
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17.12. odbyłem spotkanie z pracownikami Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska                       

w sprawie wycinki drzew na drodze krajowej 55 w miejscowości Mątki. Tego dnia w 

Gminnej Bibliotece w Ryjewie odbyło się spektakl dla dzieci pt.”Dziadek do orzechów” w 

wykonaniu aktorów Teatru Duet; 

 

18.12. w tym dniu odbyło się wspólne posiedzenie Komisji Rady Gminy w Ryjewie w celu 

przedyskutowania projektu budżetu na 2016 rok oraz omówienia uchwał podejmowanych na 

dzisiejszej sesji. Tego dnia w szkole w Ryjewie odbyła się coroczna wigilia z pracownikami                      

i emerytami Ryjewskiej Szkoły; 

 

20.12. wspólnie z Panem przewodniczącym Kazimierzem Zimą uczestniczyliśmy w 

spotkaniu opłatkowym zorganizowanym przez Ryjewskie Koło Emerytów i Rencistów; 

 

21.12. w Specjalnym Ośrodku Szkolno – Wychowawczym  w Barcicach odbyła się uroczysta 

Wigilia, którą poprzedziło przedstawienie jasełkowe w wykonaniu dzieci i młodzieży z 

ośrodka. W tym dniu w Gminnej Bibliotece w Ryjewie odbył się koncert kolęd w wykonaniu 

zespołu Slawic Voices; 

 

22.12. w Gminie Kwidzyn odbyło się spotkanie przedstawicieli Gmin Sadlinki, Kwidzyn, 

Ryjewo, Sztum i Miłoradz z przedstawicielami Urzędu Marszałkowskiego w sprawie budowy 

Powiślańskiej Trasy Rowerowej. Niestety możliwości finansowe gmin rozbiegają się z bardzo 

ambitnymi planami Urzędu Marszałkowskiego;  

 

23.12. odbył się Zarząd Stowarzyszenia „Słoneczne Wzgórze” prowadzącego WTZ Ryjewo, a 

następnie uroczysta wigilia z uczestnikami i pracownikami warsztatów. 

 

- Przewodniczący Rady zarządził 2 minutowa przerwę - 

- Po przerwie - 

 

Przewodniczący Rady: Korzystając z okazji zbliżającego się nowego roku chciałbym 

podziękować wszystkim za wspólną pracę w 2015 roku, mam też nadzieję, że przyszły rok 

będzie jak nie lepszy  to co najmniej nie gorszy niż obecny. Życzę Państwu jak i sobie 

zdrowia i sukcesów w nadchodzącym nowym roku. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Chciałbym bardzo serdecznie podziękować zarówno Radzie 

Gminy, Sołtysom, Radnym Powiatowym jak i moim pracownikom i kierownikom gminnych 

jednostek organizacyjnych za wykonaną pracę, bo to praca was wszystkich spowodowała, że 

jesteśmy w tym, a nie innym miejscu i że nasza gmina jest dobrze postrzegana. Chciałbym  

również podobnie jak Przewodniczący życzyć wszystkiego najlepszego w nadchodzącym 

nowym roku.  

 

Ad.18./19. Interpelacje i zapytania radnych./ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 

radnych.  

 

Radna Barbara Wolak: Czy wiadomo już coś więcej na temat uruchomienia lamp ulicznych 

na ul. Łąki? 
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Pan Sławomir Słupczyński: Powinny być uruchomione w najbliższym czasie. W ostatnich 

dniach zakład energetyczny dokładał nowe punkty oświetleniowe zarówno na górnym jak i na 

dolnym terenie i z tego co wiem to i w Straszewie i w Jałowcu lampy już świecą. Korzystając 

z okazji, że padło  pytanie dotyczące oświetlenia, mam prośbą do radnych jak i sołtysów, aby 

w przeciągu najbliższego miesiąca przygotowali listę, realnych miejsc w których według nich 

należałoby lampy dołożyć.   

 

Radny Piotr Szachowicz: Zgłaszałem już na posiedzeniu komisji, że na drodze z Barcic do 

Borowego Młyna są bardzo duże dziury. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Zaraz po tym zgłoszeniu droga ta była równana, niestety nie jest 

to sprzyjający okres do robienia remontów dróg. Padający deszcze kilka dni temu 

doprowadził do tego, że ta droga wygląda tak jak przed równaniem. Musimy przeczekać 

chwile, aż będzie lekki mróz i wtedy efekty będą lepsze.  

 

Ad.20. Wolne wnioski i informacje.  

Sławomir Słupczyński: W grudniu zawarte zostało porozumienie  pomiędzy Gmina Ryjewo 

a Starostwem Powiatowym w Kwidzynie w sprawie udzielania mieszkańcom nieodpłatnej 

pomocy prawnej. Na terenie naszej gminy punkt konsultacyjny czynny będzie od dnia 4 

stycznia w Gminnym Ośrodku Kultury w Ryjewie w następujących godzinach: od 

poniedziałku do środy w godzinach od 16-20; w czwartki w godzinach od 17-21 natomiast w 

piątki w godzinach od 7-11.  

 

Pani Krystyna Dominik: W Rudnikach od jakiegoś czasu leży zerwana linia telefoniczna. 

 

Pan Sławomir Słupczyński: Już jakiś czas temu zgłaszaliśmy ten fakt. Oczywiście 

zgłoszenie ponowimy.  

 

Radny Ryszard Szaflik: Zgłaszane było do wycięcia suche drzewo przy drodze 

wojewódzkiej. Czy wiadomo już coś w tej sprawie? 

  

Pan Sławomir Słupczyński: Niestety w ostatnich dniach była w gminie komisja z 

Regionalnej Dyrekcji Ochrony Środowiska i po przeprowadzeniu wizji lokalnej z czterech 

wnioskowanych drzew zezwoliła wyciąć tylko jedno. Motywowano to tym, że w pozostałych 

jest przypuszczenie bytowania pachnicy dębowej. Niestety dla nas jest to mało zrozumiały 

argument, ale niestety takie są procedury i my nie jesteśmy wstanie nic więcej zrobić.  

  

Ad.21. Zakończenie obrad.  

Wobec wyczerpania tematyki obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zamknął obrady XIII 

sesji Rady Gminy Ryjewo. 

 

Przewodniczący Rady  

Kazimierz Zima 

 


